
 

CARTA AL PRESIDENT DEL CAT JOAN ALGINET 

 

A l’atenció del president del Consorci d’Aigües de Tarragona 

 

En nom de la Plataforma en Defensa de l’Ebre li volem demanar algunes coses que 
ens generen molts dubtes sobre la política del Consorci d’Aigües de Tarragona (CAT) 
el qual vostè presideix.  

El dia 13 de setembre, al TN de TV3 vam veure que el dilluns 15 l’Espluga de Francolí 
(Conca de Barberà) començaria a rebre aigua de l’Ebre amb una ampliació de la 
canonada del CAT que arriba a Montblanc. 

En la mateixa notícia es deia que fa 20 anys la concessió d’aigua de l’Espluga era de 
150 m3/dia, però ara ja han fet una demanda d’ampliació de 400 m3/dia. 

Com vostè sap sobradament, la PDE som un moviment social que fa vint-i-quatre 
anys que estem preocupats pel futur del riu Ebre i el seu delta que ja fa anys que 
està arribant al seu límit, per això ens genera molta preocupació que la política 
d’ampliació del CAT sembla que no te aturador i cada vegada són més pobles i 
empreses de fora de la conca els que es van connectant a l’aigua de l’Ebre. 

Sempre diuen que mai arriben a extreure la concessió que tenen legalment concedida 
d’aigua si pensem en els valors de la concessió anual, però tenim sospites que just 
els mesos d’estiu, que al delta també se necessita l’aigua per mantindre els conreus, 
l’extracció que es fa pel CAT és molt més alta per poder abastir totes les demandes 
de les poblacions connectades a la canonada del CAT.  

Per tot això demanem: 

- Una auditoria externa per saber quanta aigua s’ha extret del riu 
durant els darrers anys deu anys, amb dades mensuals. 

- El creixement urbanístic i industrial dels municipis on arriba l’aigua 
de l’Ebre a través del CAT. 

- Quina és la capacitat màxima d’extracció de l’actual sistema de 
bombeig i el cabal màxim que podria acceptar la infraestructura del 
CAT. 

No entenem que just quan hi ha un president  del CAT que és del mateix delta, la 
política d’aquest Consorci, continue sent l’expansió de la canonada fora de la conca 
de l’Ebre, en lloc de començar a canviar aquesta política per anar retornant l’aigua 
de l’Ebre cap a la llera del seu riu, com seria el normal i desitjable.  

Si volem salvar la primera zona humida de Catalunya, el delta de l’Ebre, ha de 
començar a plantejar-se canviar la política expansiva del CAT, del qual vostè és la 
màxima representació. 

 

 

Plataforma en Defensa de l’Ebre 

Terres de l’Ebre, 19 de setembre de 2024 


